
Zápis z komise životního prostředí 5. 2. 2024 

vila 125, Tiché údolí 

18:00 - 20:15 

 

Přítomní: A. Jeřábek, M. Hošek, J. Votava, A. Civínová, R. Špaček, J. Hašek, J. 

Rysplerová, T. Zděblo 

Nepřítomní: J. Kapitán, P. Flener 

Hosté: Z. Sýkorová, Z. Richterová, Z. Šrůmová 

 

Program: 
Představení Naučné stezky v údolí Potoků a Vltavy a projektu Čutnňácké plážičky.  (Z. 

Sýkorová) - projednáno 

Místostarostenský raport (Z. Šrůmová) - projednáno 

Vývoz bioodpadu v zimním období (R. Špaček) - projednáno 

Exploze naučných stezek (T. Zděblo) - projednáno 

Představení plánovaných projektů spolku Jestřábník a žádost o vyjádření KŽP (T. 

Zděblo) - projednáno 

Vyjádření k zamýšlenému umístění velkoobjemových kontajnerů na tříděný odpad v 

ulici V. Havla (Z. Richterová) - projednáno 

Rekapitulace roční činnosti KŽP - neprojednáno z časových důvodů 

 

 

 

 

1) Host Zuzana Sýkorová:  

● informuje o naučné stezce úDOlím Potoků a Vltavy 

● popisuje plánované aktivity na „Čutňácké pláži“: odstranění betonového bloku u výpusti, 

vytvoření suché zídky bránící sesypávání písečné náplavy do potoka a vytvoření zákoutí, 

umístění několika pískovcových balvanů určených k sezení a jako podklad pro ohniště – vše 

ve spolupráci s panem Hadrabou, který za návrhem na úpravu plážičky stojí 

● Zuzana Šrůmová informuje v souvislosti s úpravou plážičky, že probíhají jednání s Povodím 

Vltavy ohledně úprav dolního toku potoka od brodu k ústí 

2) Místostarostka Zuzana Šrůmová informuje o aktuálních aktivitách vedení města týkajících 

se životního prostředí: 

● Probíhají jednání s panem Pohlem a společností Nádražní 23 ohledně kácení lip v Nádražní 

ulici. Snaha prosadit variantu, kdy by se kácelo jen 8 stromů, které jsou přímo před 

staveništěm, ač původní územní rozhodnutí počítalo s vyšším počtem 



● Instalace náhradního hnízdiště pro jiřičku obecnou – čeká se na územní souhlas, pak bude 

postavena hnízdní věžička na Masarykově ulici 

● Svojsíkovy sady – plán najít podobu území pomocí participace s veřejností, aby byly zahrnuty 

všechny skupiny obyvatel, kterých se řešené území týká, uvažovaná spolupráce s UCEEB 

Buštěhrad (Univerzitní centrum energeticky efektivních budov ČVUT v Praze) 

● Výměna 2 ks stromů na Tyršově náměstí včetně přípravy speciálních prokořenitelných 

prostorů s přítokem a odtokem dešťové vody pod chodníkem dle projektu Davida Hory 

● Prověřuje se možnost přijetí standardů pro výsadbu stromů ve městě vytvořenou pracovní 

skupinou při IPR (Institut plánování a rozvoje) hl. m. Prahy v reakci klimatickou změnu a 

problémy, které způsobuje městským výsadbám 

● Dubečnice – obnova mladého stagnujícího stromořadí včetně vytvoření prokořelnitelných 

prostorů pod chodníkem a zlepšení zásobování vodou – financování projektu z rozpočtu 

města, financování realizace je plánované z dotace 

● Příprava výběrového řízení na arboristy – snaha začlenit racionální nastavení péče 

3) Info z OŽP – zimní svoz biologického odpadu 

● Riziko přimrznutí – v tom případě nebude proveden svoz a ani nebude náhradní a město by 

muselo uhradit svozové společnosti základní paušální částku za výjezd (zatím není jistá její 

výše) 

● Potřeba prověřit zkušenosti obyvatel Libčic se zimním svozem 

 

4) Tomáš Zděblo připomíná, že k tomu, aby komise žp plnila svůj účel je důležitý tok informací 

jak ke komise, tak ven z komise nejen k vedené města a odborům jeho úřadu, ale také všem 

zastupitelům. 

 

 

5) Tomáš Zděblo – informace o naučných stezkách (stávajících a plánovaných) 

● Tomáš Zděblo informuje komisi o množství informačně-rekreačních stezek které byly v 

nedávné době v Roztokách vybudovány, chystá se jejich rekonstrukce, nebo založení s tím, že 

mnohé z nich se na významných místech Roztok kříží, nebo se ve svém trasování dublují. 

● Informace o stezce sv. Ludmily s plánovaným zastavením a informacemi na Levém Hradci 

● Informace o stezce Čeňka Rýznera 

● Obnova stávajících stezek 

● Debata o stezkách s jejich autory by měla být facilitovaná 

● Pro potřeby tvorby stezek a aktivit v krajině by bylo dobré mít koncepci rekreačních ploch 

v krajině (měla by dát mantinely pro využití různých typů nezastavěného území) 

 

● Z debaty komise vyplývá její následující usnesení: 

“KŽP na svém posledním jednání diskutovala návrh naučné stezky údolím Potoků a Vltavy 

(autorky Z. Sýkorová). Zároveň již v roce 2023 diskutovala obnovu stezky NS "Levý Hradec", 

a je si vědoma snahy o obnovu či rozšíření dalších stezek na území Roztok. Bohužel, tyto 

aktivity nejsou nijak koordinovány. Výsledkem tedy může být zmatečně se překrývající a 

nenavazující turistická a naučná infrastruktura na našem území. K tomu se váže následná 



údržba. I když jsou současné aktivity většinově hrazeny z jiných zdrojů, v případě realizace 

bude muset OÚ Roztoky řešit udržitelnost takové infrastruktury.  

KŽP z výše uvedených důvodů doporučuje Radě zajistit koordinovaný přístup jednotlivých 

aktérů s tím, že vznikající infrastruktura bude mít jednotící prvky, a bude na sebe územně a 

věcně dostatečně navazovat. Pro OÚ Roztoky je toto příležitost vytvořit doposud 

neexistující nástroj pro rozvoj jednotné turistické infrastruktury.  

 

Tomáš Zděblo – informace o činnosti Jestřábníku a plánu na péči o území nových VKP 

● Tomáš Zděblo informuje komisi o záměru zajištění péče o nově registrované Významné 

krajinné prvky spolkem Jestřábník s tím, že bude žádat o souhlas  město Roztoky jako 

vlastníka některých z dotčených pozemků. Jedná se o VKP Levý Hradec, Skalka, Řivnáč a Stará 

pískovna. 

● Upozornil, že je v tomto jako předseda spolku Jestřábník ve střetu zájmů a do debaty komise 

nebude proto v tomto zasahovat jinak než vysvětlením případných otázek. 

● J. Rysplerová doporučuje při realizaci informovat o pracích s předstihem veřejnost. 

● Komise k realizaci projektu nemá námitek. 

● J Votava doporučuje drobné zásahy zacílené na ochranu vřesoviště ve VKP Potocký ostroh, 

padne dohoda na řešení s OŽP v průběhu tohoto roku. 

 

Žádost stavební komise o vyjádření KŽP k možnosti přemístění kontejnerů na tříděný odpad z ulice 

Na Panenské do ulice Václava Havla 

● Kontejnerové stání by vybudoval developer v rámci stavby 6 rodinných domů a to u schodů 

propojujících ul. Václava Havla s ul. Na Panenské 

● Město Roztoky může na doporučení KŽP žádat vybudování kontejnerového stání s určitými 

parametry (např. podzemní – TS jsou technicky vybaveny pro jejich vývoz) 

● Vyjádření komise k tomuto záměru: Komise již nebyla v tuto chvíli usnášeníschopná. 

Zbývající členové však souhlasí s umístěním kontajnerů s doporučením podzemní varianty. 

 

Souhrn usnensení: 

 

1/2024: 

KŽP na svém posledním jednání diskutovala návrh naučné stezky údolím Potoků a Vltavy (autorka Z. 

Sýkorová). Zároveň již v roce 2023 diskutovala obnovu stezky NS "Levý Hradec", a je si vědoma snahy 

o obnovu či rozšíření dalších stezek na území Roztok. Bohužel, tyto aktivity nejsou nijak 

koordinovány. Výsledkem tedy může být zmatečně se překrývající a nenavazující turistická a naučná 

infrastruktura na našem území. K tomu se váže následná údržba. I když jsou současné aktivity 

většinově hrazeny z jiných zdrojů, v případě realizace bude muset OÚ Roztoky řešit udržitelnost 

takové infrastruktury.  



KŽP z výše uvedených důvodů doporučuje Radě zajistit koordinovaný přístup jednotlivých aktérů s 

tím, že vznikající infrastruktura bude mít jednotící prvky, a bude na sebe územně a věcně 

dostatečně navazovat. Pro OÚ Roztoky je toto příležitost vytvořit doposud neexistující nástroj pro 

rozvoj jednotné turistické infrastruktury. 

 


